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Plats och tid Stadshuset, KS-salen, kl 13.00- 17.00  Kl 13.00 Informations- och diskussionsärenden. 

Kl 16.00 Nämndssammanträde 
Deltagande Beslutande Ersättare 

 Anders G Johansson, M           ordf 

Åsa Wackelin, M § 111- 122 

Marcus Nohlberg, § 123-128 

Anna Bergman, M 

Gunvor Kvick, C 

Karin Långström Vinge, FP 

Johan Ask, S 

Marita Hultman, S 

Kenneth Eriksson, S 

Roger Almgren, MP 

Marcus Nohlberg, M § 111-122 

Sven-Erik Söderlund, M från kl 13.40 

Lars Johansson, C, från kl 16.00 

Rolf Karlsson, KD 

Camilla Meyner, S 

Mattias Ludvigsson, S 

Övriga deltagande Anna Sundström, skolchef 

Anders Bernhall, controller 

Britt-Marie Bladh, handläggare 

Emma Hellman, handläggare 

Anette Jonsson, nämndsekr 

Sara von Seth, IKT-samordnare, § 111 

Marit Foss Fredriksson, rektor § 112 

Urban Ringh, rektor § 112 

Nicklas Johansson, personalföretr SACO 

Bengt Wahlberg, personalföretr TCO 

Utses att justera Anna Bergman  

  

Underskrifter  

Sekreterare  

 ....................................................................  

Paragrafer § 111-128 

 Anette Jonsson   

Ordförande  

 ..................................................................   .................................................................  
 Anders G Johansson  

Justerande  

 ..................................................................   .................................................................  
 Anna Bergman  

 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Organ Skolnämnden 
Sammanträdesdatum 2011-09-21 
Datum för 
anslags uppsättande 2011-10-05 Datum för  

anslags nedtagande  2011-10-27 
Förvaringsplats 
för protokollet Stadshuset 
Underskrift  

 ....................................................................  
 Anette Jonsson 
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SKN § 111 

 

Informations- och diskussionsärenden 

 

Budget och verksamhetsplan 
 

Anders Bernhall informerar om budgetförutsättningarna 2012-2014. 

Skolnämnden diskuterar verksamhetsplan 2012 och omvärldsanalys. 

 

”En till en” datorsatsningen 

 

Sara von Seth informerar om hur införandet av en till en dator har fortlöpt. Under 

augusti och september 2011 har det varit föräldramöten och utdelande av dator till 

eleverna i åk 7-9.  

Under hösten 2011 görs en kartläggning av den digitala kompetensen med enkät-

undersökning till elever och föräldrar i åk 9 samt fokusgrupper. 
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SKN § 112 

 

Presentation, nya rektorer  
 

De nya rektorerna i skolförvaltningen, Marit Foss Fredriksson, Käpplundaenheten 

och Urban Ringh, Sventorp/Värsåsenheten, presenterar sig.  
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SKN § 113 

 

Anmälan av arbetsutskottets beslut 

Beslut 

Förteckning över arbetsutskottets beslut från sammanträdet 2011-09-07 anmäls 

och läggs till handlingarna. 

Handlingar 

Förteckning över arbetsutskottets beslut 
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SKN § 114 

AU § 103    Dnr 11-164-020 

Skolnämndens delårsrapport 2011 
 

Beslut 

 

Skolnämnden beslutar att till kommunstyrelsen överlämna delårsrapport 2011 en-

ligt bilaga 11-164-020. 

 

Bakgrund 

Nämnderna ska efter juni månads utgång redovisa en delårsrapport till kommun-

styrelsen. Rapporten ska innehålla redovisat utfall av kostnader och intäkter inom 

nämndens ansvarsområde samt en prognos utgående från redovisningen i augusti 

månad, för helår 2011.  

 

Handlingar 

 

Skolnämndens delårsrapport 2011 

Tjänsteutlåtande 

 

Delges 

 

Kommunstyrelsen 

  



  Sida 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Skolnämnden 2011-09-21 7 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

 

SKN § 115 

AU § 104 Dnr 11-26-020 

Budgetuppföljning 2011 - augusti månad 
 

 

Beslut 

 

Skolnämnden lägger informationen till handlingarna. 

 

Bakgrund 

Skolförvaltningen ska månadsvis redovisa utfall av kostnader och intäkter m.m. 

inom nämndens ansvarsområde till skolnämnden.  

 

Handlingar 

 

Skolnämndens redovisade kostnader och intäkter januari – augusti 2011. 

Tjänsteutlåtande 
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SKN § 116 

AU § 107 Dnr 11-156-020 

Höjning av priset för personallunch/lunchkuponger år 2012 
 

Beslut 

Priset för personallunch i skolnämndens restauranger fastställs till 52 kronor  

fr. o m 1 januari 2012.  

 

 

Arbetsutskottet beslutade 2011-09-07 att ge skolchefen i uppdrag att undersöka 

om höjning av priset för personallunch/lunchkuponger i fortsättningen kan beslu-

tas på tjänstemannanivå. 

 

Bakgrund 

I Skövde kommun erbjuds anställda att äta lunch i grund- och gymnasieskolans 

restauranger. Priset för en lunchkupong uppgår sedan år 2011 till 50 kronor.  

Enligt beslut i skolnämnd och utbildningsnämnd år 2010 ska en prisjustering 

genomföras årligen avseende personallunch/lunchkuponger. Prisjustering ska utgå 

ifrån förändring av konsumentprisindex mellan index i juli månad innevarande år 

och motsvarande index i juli månad året innan. Beloppet ska avrundas till närmsta 

hela krontal. 

Indexuppräkningen för denna period uppgår till 3,3 % (KPI juli 2011 jämfört med 

KPI juli 2010) vilket motsvarar ett nytt måltidspris för personallunch uppgående 

till 52 kronor. 

 

Handlingar 

Tjänsteutlåtande 

Delges 
 

Utbildningsnämnden 

Ekonomienheten 
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SKN § 117 

AU § 105     Dnr 11-153-045 

Lokalbehov, Tidans förskola och skola 

Beslut 

Skolnämnden beslutar att ge skolchefen i uppdrag att utreda kostnad och placering 

av ytterligare två förskoleavdelningar vid Tidanskolan. 

Bakgrund 

Sedan 6-10 år har två förskoleavdelningar varit placerade i Tidanskolan, vilket 

varit möjligt under perioden med minskat elevantal på skolan. På annan plats i 

Tidan finns dessutom en villa med en förskoleavdelning. Denna enavdelnings-

förskola är dyrare att driva personalmässigt eftersom varken måltider eller övrig 

verksamhet går att samordna med skolans två avdelningar. 

Elevantalet på skolan ökar redan nästa läsår och skolan behöver då ökad lokalyta 

motsvarande en förskoleavdelning. 

På sikt behöver en ny förskola om 3-4 avdelningar byggas nära eller i anslutning 

till Tidanskolan. I det korta perspektivet föreslås att två paviljongavdelningar  

ställs upp på lämplig plats på Tidanskolans tomt. Då kan enavdelningsförskolan 

flytta dit och villan kan säljas. I den andra avdelningen flyttar en av avdelningarna 

ut och därmed får skolan tillgång till mer lokaler. 

När en ny förskola är klar flyttas alla avdelningar dit. Detta innebär att paviljong-

erna tas bort och ytterligare rum i skolan frigörs. Fritidsgårdsverksamheten kan då 

integreras i skolans lokaler och nuvarande fritidsgårdslokal kan sägas upp. 

 

Handlingar 

Tjänsteutlåtande 
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SKN § 118 

AU § 106     Dnr 11-155-010 

Personal i förskolan 

Beslut 

Skolnämnden har som mål att andelen förskollärare ska vara minst 75 % på varje 

förskola för att kunna leva upp till intentionerna i den nya läroplanen för försko-

lan. 

Bakgrund 

Skolnämnden har sedan tidigare en målsättning att andelen förskollärare i förvalt-

ningen ska vara 75 %. Andelen varierar mellan de olika förskolorna. 

I den nya läroplanen för förskolan (SKOLFS:35, SKOLFS 2011:69) som gäller 

från 1 augusti 2011 finns förtydliganden och kompletteringar av vissa mål och 

riktlinjer som avser förskollärares ansvar.   

 

Förskollärare ansvarar bland annat för att varje barns utveckling och lärande sys-

tematiskt dokumenteras, följs upp och analyseras för att det ska vara möjligt att 

utvärdera hur förskolan tillgodoser barnens möjligheter att utvecklas och lära i 

enlighet med läroplanens mål och intentioner. Ansvaret innebär också ett uttalat 

ansvar för såväl det pedagogiska arbetet i förskolan som uppföljning, utvärdering 

och utveckling av verksamheten.  

Handlingar 

Tjänsteutlåtande 
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SKN § 119 

AU § 108    KS, dnr 11-270,  Dnr 11-144-005 

 

Yttrande över Skövde kommuns drogpolitiska program 

 
Beslut 

 

Skolnämnden tillstyrker det drogpolitiska programmet och lämnar följande ytt-

rande 

 

Bakgrund 

 

Skövde kommuns drogpolitiska program skall ange den politiska viljan för hur 

förebyggande och behandlande arbete kring drogfrågor skall utformas. Program-

met anger ramarna för arbetet vars avsikt är att minska skadeverkningarna av to-

bak, alkohol, narkotika och andra beroendeframkallande medel. 

 

Yttrande 

Det drogpolitiska programmet för Skövde kommun har reviderats. Programmet 

har även diskuterats vid ett gemensamt arbetsutskott mellan skolförvaltningen och 

utbildningsförvaltningen 2011-02-23. 

Nuvarande plan innehåller mål som är gemensamma för skolnämnden och utbild-

ningsnämnden. Skolchefen och utbildningschefen har fått i uppdrag att det drog-

politiska programmets mål ska föras in i LQ-arbetet samt i det ungdomspolitiska 

programmet. Utbildningsförvaltningen och skolförvaltningen skall mer aktivt ar-

beta för drogfria arrangemang, vid stora helger och avslutningar. 

 

Handlingar 

 

Skövde kommuns drogpolitiska program, revidering 

Tjänsteutlåtande 

 

Delges 

 

KS 
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SKN § 120 

AU § 101    Dnr 11-154-050 

Engelskaspår i Skövdes högstadieskolor 

Beslut 

Skolnämnden uppdrar åt skolchefen att inrätta ett engelskaspår på minst en hög-

stadieskola i Skövde från och med höstterminen 2012. 

 

Yrkande 
Socialdemokraterna yrkar att ett engelskaspår inrättas i enlighet med den motion 

som Socialdemokraterna inlämnat till Kommunfullmäktige, att ett engelskaspår 

innefattar även förskolan. 

 

Roger Almgren (MP) ställer sig bakom Socialdemokraternas yrkande.  

Proposition 
Förslagen ställs under proposition och ordföranden finner att skolnämnden beslutat 

enligt arbetsutskottets förslag.  

Reservation 
Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.  

Roger Almgrem (MP) ställer sig bakom Socialdemokraternas reservation. 

 

Bakgrund 

Alliansen för Skövde/Skolnämnden föreslår att ett engelskaspår inrättas på minst 

en av kommunens skolor från och med höstterminen 2012. Samverkan med be-

fintliga kompetenser och resurser i kommunen, t ex gymnasieskola, högskola och 

English house, eftersträvas för att åstadkomma hög kvalitet. På sikt ska spåret ut-

vecklas att omfatta undervisning på engelska även i andra ämnen utifrån de krav 

som Skolinspektionen fastställt. 

 

På hösten 2003 beslöt Skolnämnden att starta ett Ma-No spår som alla elever oav-

sett skola kunde söka inför åk 7. Detta spår startade på Helenaskolan hösten 2004 

och har blivit attraktivt att söka för många elever.  

 

Alla skolor för åk 7-9 har numera i uppdrag att profilera sig och kommunstyrelsen 

beslöt hösten 2009 att ändra skolskjutsreglerna, så att det blev möjligt för eleverna 

att få busskort till vald skola, under förutsättning att man har minst 4 km dit. Den 

skola som skapat de tydligaste profilerna är Helenaskolan. Den extra tiden i profi-

len är endast 2x 40 minuter per vecka (Elevens val), men när elever med samma 

intresse går i samma klass och spår så kan ämnesintresset kopplas ihop med övri-

ga ämnen till en större helhet.  
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Timplanen ger möjlighet att profilera skolan genom de 600 timmar som utgör 

”Skolans val”. Ett ämne eller en ämnesgrupp kan minskas med max 20% av tim-

marna till förmån för Skolans val.  

 

Efter ansökan och godkännande av Skolinspektionen kan en huvudman anordna 

delar av undervisningen på engelska om innehåll och utformning säkerställer  

 

-att eleverna får tillräckliga kunskaper i svenska för att nå kunskapskraven i samt-

liga ämnen.  

-att lärarna uppfyller kraven i 2 kap 13,15 eller 17 § skollagen (2010:800) vilket i 

korthet innebär att läraren har en utbildning som är avsedd för den undervisning 

som läraren ska bedriva, att läraren har behörighetsbevis från Högskoleverket eller 

att läraren har en utländsk lärarutbildning som motsvarar svensk lärarexamen samt 

att läraren har kompetens att undervisa på engelska.  

-att utbildningen håller god kvalitet. Högst hälften av undervisningen får bedrivas 

på engelska. 

 

Stöpenskolan, Rydskolan, Eriksdalskolan och Helenaskolan har de organisatoris-

ka förutsättningarna för att starta ett spår/en klass i åk 7-9. För Vasaskolans del 

innebär det vissa svårigheter genom att skolan inom sitt område ska rekrytera in-

tresserade elever redan i åk 6. Elever från andra skolor kan söka dit först i åk 7. 

 

För att kunna starta ett spår med engelska som profil, behöver lärarnas kompetens 

utredas. Lärare i t ex NO och SO- ämnen ska förutom sina ämneskunskaper inom 

dessa områden också kunna undervisa på engelska. Det finns säker i vår organisa-

tion lärare som har studerat eller arbetat i ett engelskspråkligt land alternativt har 

en förälder med engelska som modersmål och som därmed skaffat sig en kompe-

tens i engelska. En förutsättning för att kunna starta är att skolan kan nyrekrytera 

personal som ett komplement till den personal man redan har. 

 

Handlingar 

 

Förslag från Alliansen 

Tjänsteutlåtande  
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SKN § 121  

AU § 109     Dnr 11-119-000 

Svar på remiss Trafikplan Skövde 

Beslut 

 

Skolnämnden tillstyrker förslaget och lämnar följande yttrande 

 

Bakgrund 

 

Näring och samhällsbyggnadsenheten har fått i uppdrag att i samråd med Teknis-

ka förvaltningen ta fram en trafikplan över Skövde. Trafikplanen består av två de-

lar, Strategidel och Handlingsprogram. Kommunstyrelsens arbetsutskott har ut-

sänt förslag till trafikplan för skolnämndens yttrande.   

 

Yttrande 

 

Målet med trafikplanen är att framtida problem i trafiksystemet förutses och för-

hindras. Under kommande år kommer antalet barn i Skövde kommuns förskolor 

och grundskolor att öka. Det ökade elevantalet medför naturligtvis att trafiken till 

och från förskolor och skolor ökar. I trafikplanen bör hänsyn tas till de här om-

ständigheterna och barn- och skolperspektiv bör vara tydligt i strategidelen såväl 

som i handlingsprogrammet. 

 

Enligt artikel 3 i FN:s barnkonvention skall, vid alla beslut som rör barn, barnets 

bästa alltid komma i främsta rummet. Trafikvägar (dvs. även gång- och cykelvä-

gar) måste planeras så att skolvägen och resor till och från fritidsaktiviteter kan 

genomföras på ett tryggt sätt för barnen och deras vårdnadshavare. Det är av stor 

vikt att alla elever ska kunna ta sig till och från skolan på ett säkert sätt oavsett om 

man går, cyklar eller färdas på annat sätt. Alla elever som vill gå eller cykla till 

och från skolan ska kunna göra det utan att känna oro eller rädsla över säkerheten 

i trafiksystemet. 

  

I strategidelen av trafikplanen framkommer inte att hänsyn tagits till barnkonven-

tionen. I handlingsplanen behandlas frågan om skolskjuts och resande till och från 

skolor och där framhålls även att barnperspektivet är viktigt.  

 

Handlingar 

 

Remiss trafikplan Skövde, strategi 

Tjänsteutlåtande 

 

Delges 

 

KS 
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SKN § 122 

AU § 110     Dnr 11-118-005 

Remissvar Energi- och klimatstrategi 2011 för Skövde kommun 

Beslut 

Skolnämnden tillstyrker förslaget och lämnar följande yttrande.  

Bakgrund 

Näring och Samhällsbyggnadsenheten har fått i uppdrag att i samverkan med öv-

riga förvaltningar och bolag ta fram en Energi – och klimatstrategi 2009-2020 för 

Skövde kommun. 

Energi- och klimatstrategin omfattar utsläppen av växthusgaser inom energi- och 

transporter samt åtgärder som syftar till att påverka beteenden mot ett mer resurs-

effektivt samhälle. Analysen omfattar den del av alla utsläpp av växthusgaser som 

invånarna i Skövde ger upphov till. 

 

Målen i energi- och klimatstrategin för Skövde kommun som geografiskt område 

respektive som organisation är formulerade för 2020. Denna målsättning stämmer 

överens med målsättningarna inom EU och nationellt. För Skövde kommun som 

kommunal organisation sätts mål både med avseende på 2014 och 2020.  

Yttrande 

Strategin omfattar främst energi- och transportsektorn i kommunen. Den del som 

berör skolförvaltningens gäller främst att påverka attityden hos personalen att an-

vända kollektivtrafik alternativt gå och cykla till arbetet istället för att köra bil och 

att ändra attityden hos eleverna och motivera dem att gå eller cykla till skolan.   

Delmål O4 – Upphandling för ökad energieffektivitet och minskade utsläpp av växthusga-

ser  

Under delmål O4 tar strategin upp att miljöanpassad upphandling ska ge kommu-

nen större förutsättning att påverka delmålen. Strategin tar här upp miljöfordon 

och energieffektiv fastihetsutrustning mm. Skolnämnden saknar här det stora om-

rådet upphandling av livsmedel. Kan vi få avtal som skapar förutsättning för när-

producerade livsmedel kan delmålen ytterligare påverkas.  

 

Åtgärd G4b: Utveckla infrastruktur och drivkrafter för cykling och gångtrafik.  

Denna åtgärd ser skolnämnden som viktig för att nå målen. Ska vi få föräldrarna 

till våra förskolebarn och elever att istället för att köra sina barn i bil till förskola 

och skola krävs att vi har trygga gång och cykelvägar.  

 

Åtgärd G5c: Miljö- och klimatprojekt i kommunens skolor 

För att klara miljömålen måste det finnas en attityd att inte slösa med energi och 

konsumtion. Barn och unga är här en viktig målgrupp. I läroplanens inledning står 

citat 
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 ”Var och en som verkar inom skolan ska också främja aktning för varje människas egenvärde och 

respekt för vår gemensamma miljö” 

”Genom ett miljöperspektiv får de möjligheter både att ta ansvar för den miljö de själva direkt kan 

påverka och att skaffa sig ett personligt förhållningssätt till övergripande och globala miljöfrågor.” 

Flera förskolor och skolor arbetar aktivt med s.k Grön flagg. Grön Flagg innebär 

ett medvetet arbete med miljöfrågor där förskolan/skolan jobbar med ett miljöom-

råde varje år. Åtgärden som föreslås kan mycket väl ingå i det normala arbetet för 

förskolor och skolor. 

Handlingar 

Remiss, Energi- och klimatstrategi 2011 för Skövde kommun 

Tjänsteutlåtande 

Delges 

KS 
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SKN § 123 

AU § 111     Dnr 11-96-005 

Yttrande över motion minskad köttkonsumtion i Skövde 

Beslut 

Skolnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Yrkande 
Roger Almgren, (MP) yrkar att skolnämnden beslutar föreslå kommunfullmäktige 

att tillstyrka motionen.  

 

Proposition 
Förslagen ställs under proposition och ordföranden finner att skolnämnden beslutat 

enligt arbetsutskottets förslag.  

Reservation 

Roger Almgren (MP) reserverar sig till förmån för eget förslag. 

 

Protokollsanteckning 
Socialdemokraterna lämnar nedanstående protokollsanteckning:  

 

Eftersom skolnämnden i stor utsträckning lever upp till motionens intentioner an-

ser vi att Kommunfullmäktige bör besluta att motionen är besvarad. 

 

 

Bakgrund 
Miljöpartiet de Gröna har genom Jasmin Vizlin lämnat en motion till kommun-

fullmäktige för minskad köttkonsumtion i Skövde. Yrkande i motionen är att: 

 Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att utreda förutsättning-

arna för att införa en köttfri dag i kommunens skolor, förskolor och äldre-

omsorg. 

 Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att utreda förutsättning-

arna för att kommunen genom samarbete med lokala folkrörelseorganisa-

tioner och företag verkar för att man sprider information och kunskap om 

varför vi bör minska vår konsumtion av kött- och mejeriprodukter. 

Skolnämndens yttrande 

Skolnämnden bedriver redan, inom ramen för sin måltidsverksamhet, ett målinrik-

tat arbete med att minska elevernas köttkonsumtion till förmån för mer vegetarisk 

mat. Detta är ett pedagogiskt arbete, som syftar till att ge elever information och 

kunskap om olika livsmedels påverkan på hälsa och miljö. Med kunskapen som 

grund motiveras eleverna att genom egna val äta en utifrån olika aspekter balanse-

rad kost. 
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Skolnämnden finner det angeläget att bidra till en minskad klimatpåverkan, men 

menar att den redan gör det genom den nu befintliga verksamheten, som värderar 

kunskap och motivation framför tvång. 

 

Exempel på konkreta mål och åtgärder 

Måltidsservice konkreta mål vad gäller minskad köttkonsumtion är att den inköpta 

köttmängden kvartal 1 2011 ska minska med 15 % jämfört med kvartal 1 2013.  

 

I verksamhetsutvecklingen för måltidsservice finns miljöfrågorna med som en 

självklar del. Första steget är och har varit att utbilda personalen för att sedan 

sprida kunskap i frågan till matgästerna. Utbildningsinsatser för kökspersonalen 

har genomförts under de senaste åren exempelvis har ca hälften av medarbetarna 

gått S.M.A.R.T-utbildning. Innehållet i denna utbildning var helt i enlighet med 

motionens intentioner. Förkortningen står för Större andel vegetabilier- Mindre 

”tomma kalorier” – Andelen ekologiskt ökas – Rätt kött och grönsaker – Trans-

portsnålt.  

Flertalet av medarbetarna har även deltagit i insprationsdagar för att utveckla sal-

ladsbuffeérna. Mellan åren 2007 och 2010 har åtgången av grönsaker ökat med 

mellan 25 och 50 procent i skolrestaurangerna. 

Under våren 2011 har ytterligare steg tagits då kockar och pedagoger från femton 

olika förskolor och skolor tillsammans gått utbildningen ”ECO-kompetens”. Hös-

ten 2011 kommer, på initiativ av skolförvaltningen, ett tjugotal politiker och 

chefstjänstemän från olika förvaltningar i kommunen att gå utbildningen ”ECO-

kompetens för beslutsfattare”. 

Under vårterminen 2010 ett försök gjorts med en vegetarisk dag i månaden vilket 

visade sig vara svårt att få eleverna att uppskatta och därför ledde till ett ökat 

matsvinn. Kommande hösttermin kommer därför vegetariskt altenativ per vecka 

att införas på samtliga skolor. Tanken är att man väljer en dag i veckan och serve-

rar den vegetariska rätten som ett alternativ och på så sätt får fler matgäster upp 

ögonen för vegetarisk mat. Vissa av våra skolor, som har lokal- och personalmäs-

siga förutsättningar för det, erbjuder sina matgäster vegetarisk mat varje dag, detta 

gäller framförallt senareskolorna. 

 

Förvaltningens inköp av ekologiska livsmedel har ökat från 3,5 % av inköpsvärdet 

år 2010 till närmare 12 % första halvåret 2011, största anledningen till den krafti-

ga ökningen är att den konventionella mjölken vid årsskiftet ersattes med ekolo-

gisk. 

Handlingar 

Remiss, minskad köttkonsumtion 

Tjänsteutlåtande 

Delges 

KF 
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SKN § 124 

AU § 112    KS Dnr 11-203,  dnr 11-95-005 

Yttrande över remiss, motion om ungdomsperspektiv i Skövde 

kommuns nämnder 

Beslut 

 

Skolnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Yrkande 

 

Anders G Johansson (M) tillstyrker föreliggande förslag. 

 

Socialdemokraterna yrkar att skolnämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla 

motionen.  

Roger Almgren (MP) ställer sig bakom Socialdemokraternas yrkande.  

Proposition 
Förslagen ställs under proposition och ordföranden finner att skolnämnden beslutat 

enligt arbetsutskottets förslag.  

Reservation 
Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Roger Almgren (MP) ställer sig bakom socialdemokraternas reservation. 

Bakgrund 

 

Johan Ask (S) och Maria Hjärtqvist (S) föreslår i en motion att samtliga nämnders 

verksamhetsplaner och verksamhetsberättelser skall innehålla ett avsnitt om hur 

nämnderna arbetar utifrån det ungdomspolitiska programmet. 

 

Yttrande 

 

Nämndernas målsättningar utgår från kommunfullmäktiges strategiska mål för 

perioden. Därtill har huvuddelen av nämnderna nationella målsättningar, lagar och 

förordningar att förhålla sig till och följa. 

 

Verksamhetsplanen är ett viktigt styrdokument. Det ska tydliggöra politikens prio-

riteringar och vilja för mandatperioden. Det är av stor vikt att verksamhetsplanen 

ger möjlighet för just prioriteringar. Att av välvilja kräva att dokumentet utifrån 

alla aspekter ska vara fullständigt och heltäckande, riskerar att förfela verksam-

hetsplanens syfte. Det är svårt, för att inte säga omöjligt, för chefer och medarbe-

tare att förhålla sig till en oöverskådlig skog av mål. Den som prioriterar allt, prio-

riterar intet. Det är inte till gagn för någon verksamhet. 
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Handlingar 

Remiss, motion om ungdomsperpektiv i Skövde kommuns nämnder 

Tjänsteutlåtande 

Delges 

KF 
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SKN § 125 

AU § 113       Dnr 11-105-005 

Svar på remiss om Gestaltningsprogram för Boulognerskogen 

Beslut 

Skolnämnden ser positivt på förslaget att Boulognerskogen ska bli en mer attrak-

tiv och tillgänglig park med bl.a. kreativa miljöer för barn och elever. Det är även 

mycket positivt att Balthazar- Sinnenas Verkstad lyfts fram som en potentiell 

samarbetsaktör i projektet. 

Bakgrund 

Skövde kommun har en projektgrupp som arbetat med framtida utveckling för 

Boulognerskogen. En handlingsplan för parken togs fram 2009. Handlingsplanen 

resulterade i projektgruppen som skulle arbeta vidare med handlingsplanens inten-

tioner. Arbetet har nu resulterat i ett gestaltningsprogram som innehåller olika 

idéer för upprustningsarbete och Boulognerskogens framtida utformning.  

Yttrande 

I den handlingsplan för Boulognerskogen som togs fram 2009 beskrevs Balthazar- 

Sinnenas Verkstad som en möjlig samarbetspartner. I planen skrev man att ett 

samarbete med det närliggande Balthazar säkerligen skulle kunna generera inno-

vativa projekt. I det nya gestaltningsprogrammet från 2011 verkar inte samarbetet 

med Balthazar uppta en lika stor del som tidigare. De idéer som Balthazar har ta-

git fram presenteras inte i programmet. De förslag som lades fram från Balthazar 

innebar bl.a. att den del av parken som skulle inriktas på experiment fokuserade 

mer på tekniska element. I förevarande förslag har man fokuserat mer på biologis-

ka element. Det inkommer ofta åsikter till Balthazar om att biologi är ett ämne 

som det är lätt att arbeta med i barn- och ungdomsverksamhet. Det som istället 

ofta efterfrågas från barn- och ungdomsverksamhet är hjälp och stöd i ämnet tek-

nik. Det vore därför lämpligt att en del av parken inriktas mer på tekniska experi-

ment och element. Den delen skulle med fördel kunna utvecklas tillsammans med 

Balthazar. Experiment skulle även kunna inkorporeras i andra delar av parken, 

exempelvis som vattenexperiment i samband med ”dricka brunn-området” eller 

ljusexperiment i samband med ljussättningen. Idén om upptäckarbryggor med na-

turvetenskapliga experiment i Sippkärret ser vi som mycket positiv. Den delen 

skulle även kunna kompletteras med mer tekniskt inriktade vattenexperiment. 

Det kan vidare påpekas att för att uppnå målet att Boulognerskogen ska vara en 

park för alla är det nödvändigt att ta hänsyn till alla ålderskategorier bland barn 

och unga och även till barn och ungdomar med funktionsnedsättning. När det 

gäller exempelvis idén med trädkojor kan det vara svårt att göra dessa tillgängliga 

för alla. 
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En annan aspekt som är viktig att belysa och som inte nämns i programmet rör 

parkens säkerhet.  

Handlingar 

Remiss om Gestaltningsprogram för Boulognerskogen  

Tjänsteutlåtande 

Delges 

TEN (dnr 10-40) 
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SKN § 126 

AU § 114     Dnr 11-176-000 

Politikerbesök hösten 2011 

Beslut 

 

Skolnämnden beslutar att följande datum och ämnen gäller för höstens verksam-

hetsbesök för politiker  

Den 19 okt  Entreprenöriellt lärande  

Den 16 nov  Datorn i undervisningen 

 

Besöken startar 09.00 respektive dag och avslutas med lunch på en skola.  

 

Bakgrund 

 

För att hålla skolnämnden informerad om vad som händer inom förvaltningen 

ordnas studiebesök för nämndsledamöter varje halvår. 

 

Handlingar 

Tjänsteutlåtande 
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SKN § 127 

 

Anmälan av delegeringsbeslut 

 
Beslut 

 

Nedanstående delegeringsbeslut anmäls och läggs till handlingarna. 

 

Bakgrund 

 

Förteckning 2011-08 över anställningsavtal, tillsvidare 

Förteckning 2011-08 över anställningsavtal, visstid 

Delegationsbeslut nr 2011-09:007--2011-09:010 

Delegationsbeslut nr 2011-09:001--2011-09:006, vårdnadsbidrag  
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SKN § 128 

 

Skolchefen informerar 

Beslut från Skolinspektionen 

 

- Skolinspektionens beslut avseende riktad tillsyn i Skövde kommun av rätten till 

   utbildning för elever på hem för vård eller boende. 

  Av Skolverkets beslut framgår att Skövde kommun behöver vidta åtgärder för att  

  säkerställa placerade elevers rätt till utbildning. Senast den 12 december 2011   

  ska Skövde kommun lämna en redovisning vilka åtgärder kommunen vidtagit. 

 

- Skolinspektionens beslut avseende inspektion av elevhälsan vid Billingskolan, 

  Rydskolan och Sventorps skola. 

  Av beslutet framgår att man vid inspektionen inte identifierat några brister som  

  behöver åtgärdas. 

 

- Barn- och elevombudets beslut avseende två anmälningar gällande kränkande 

  behandling av elever i åk 4 och 5 vid Lundenskolan. 

  Barn- och elevombudet konstaterar, att eftersom huvudmannen har rättat till bris-  

  terna i sitt arbete med att motverka kränkande behandling, avslutas ärendet. 

 

Skadeståndsärende, Eriksdalskolan 

Skolchefen informerar om nuläget avseende skadeståndsärende, elev Eriksdalsko-

lan. 

Skolverkets kommunblad 

 

Skolchefen informerar om jämförelsetalen i kommunbladet från Skolverket. Jämförelser 

görs med egna kommunen, kommungruppen och samtliga kommuner i Sverige.  

 

Uppgifterna avser förhållandena den 15 oktober 2010. 
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